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[K. Axel Nielsen.] 
valglovens § 50 udarbejdede liste findes som 
1. stedfortræder for det radikale venstre i 
Ringkøbing amtskreds opført tæppefabri- 
kant Johannes Jensen, Birk pr. Herning, 
der i skrivelse af dags dato har meddelt, at 
han er villig til midlertidigt at tage sæde i 
folketinget i anledning af nævnte orlov. 
Udvalget til valgs prøvelse har herefter 
holdt møde, og efter at have gennemgået 
stedfortræderlisten og de øvrige dokumenter 
indstiller udvalget enstémmigt, at tæppe- 
fabrikant Johannes Jensen godkendes som 
midlertidigt medlem af folketinget fra den 
14. maj d. å. at regne. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Udvalgets indstilling om godkendelse af 
tæppefabrikant Johannes Jensen som midler- 
tidigt medlem af folketinget fra den 14. maj 
d. å. 
vedtoges enstemmigt med 137 stemmer. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring i lov om udstykning og sammenlægning 
m. m. af faste ejendomme. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
66) findes i tidenden sp. 5396). I I 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag fore- 
tages den næste sag på dagsordenen, nemlig: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
laftdinspektór virksomhed. 

(Anden behandling åf lovforslaget (nr. 
67) findes i tidenden sp. 5396). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagene sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslag til lov om ændring i  lov om ud- 
stykning og sammenlægning m. m. af faste ejen- 
domme 
vedtoges enstemmigt med 144 stemmer. ' 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Forslag til lov om landinspektørvirksom- 
hed 
vedtoges enstemmigt med 135 stemmer; 6 
medlemmer tilkendegav, at, de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om sømandsskat. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
138) findes i tidenden sp. 5415). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 142 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om for- 
anstaltninger mod forstyrrelse af radiomod- 
tagning. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
120) findes i tidenden sp. 5302, udvalgets 
tillægsbetænkning i tillæg B. sp. 839). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Waldemar Laursen: Da mit partis ord- 
fører, det ærede medlem fru Nina Andersen, 
er forhindret i at være til stede her ved lov- 
forslagets tredje behandling, skal jeg knytte 
nogle få bemærkninger til den af udvalget 
afgivne tillægsbetænkning. 

Som det fremgår af denne, har udvalget 
efter anden behandling af lovforslaget holdt 
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[Waldemar Laursen,] 
. et udvalgsmøde, og i dette møde har man 

drøftet en henvendelse fra Grosserer-Socie- 
tetets Komité og Radiogrossistforeningen. 
Henvendelsen indeholdt ønsker om repræ- 
sentation i nævnet, en ændring i lovforsla- 
gets bestemmelser angående mulighed for 
godkendelse og en eventuel mærkeordning, 
en kortere frist end de 5 år, der er afsat til 
at bringe forstyrrende radio- og TV-appara- 
ter i forskriftsmæssig stand, samt sikring af 
støjfri modtagning også fra udenlandske 
radiofonier og fjernsynsstationer. 

Ministeren for offentlige arbejder har 
skriftligt til udvalget svaret på henven- 
delsen, og udvalget har ikke i anledning af 
den fundet det nødvendigt, at stille æn- 
dringsforslag. 

I henvendelsen ankes der over, at der 
sættes en frist på 6 år, for så vidt angår 
støjdæmpning af køretøjers tændingsanlæg. 
Jeg finder anledning til at understrege, at 
denne antagelse beror på en misforståelse, 
idet .denne tidsperiode kun vedrører udleve- 
ring af radio- og TV-apparater, og af 
lovforslagets § 14, stk. 2, fremgår det da 
også tydeligt, at bestemmelserne angående 
køretøjers tændingsanlæg kan træde i kraft 
1 år efter bekendtgørelsens udstedelse. 

Jeg skal blot med disse bemærkninger på 
mit partis, ja, på hele udvalgets vegne anbe- 
fale lovforslaget til vedtagelse i, den form, 
hvori det foreligger efter anden behandling. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 142 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
sundhedsplejerskeordninger. II 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
123) findes i tidenden sp. 4495, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 877).' 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

. Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slaget og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Astrid Skjoldbo: Da mit partis ordfører, 
det ærede medlem fru Lis Groes, ikke kan 
være til stede ved denne sags anden behand- 
ling, skal jeg tillade mig at fremsætte nogle 
få bemærkninger. 

Som det fremgår af betænkningen, er 
der i udvalget enighed om at indstille lov- 
forslaget til vedtagelse med den ene ændring, 
at der tilføjes en bestemmelse, hvorefter 
loven vil være at revidere om 5 år. 

Jeg betragter det som et glædeligt resultat 
af udvalgets arbejde, at samtlige partier 
enigt har kunnet tilslutte sig ministerens 
forslag, om, at kommunerne fremover bør 
ansætte det fornødne antal sundhedsplejer- 
sker, således at mødrene kan støttes i deres 
bestræbelser for at sikre de spæde børns 
sundhed. 

En række problemer i forbindelse med. 
lovforslaget har været drøftet i udvalget 
og i samråd med ministeren: uddannelsen 
af sundhedsplejersker, de forskellige former 
for kombinationsordninger og refusionsbe- 
stemmelserne. Det er mit håb, at disse 
spørgsmål vil kunne løses på en rimelig måde, 
ikke mindst af hensyn til sognekommunerne, 
hvor fordelene ved kombinerede ordninger 
af spædbarnsplejen, skolesundhedsplejen og 
hjemmesygeplejen vel er størst og i mange 
tilfælde måske den eneste mulighed. 

Udvalget forstår naturligvis, at den man- 
gel på sygeplejersker, der hersker her i lan- 
det, kan stille sig hindrende i vejen for en 

348 


